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Foto’s voor- en achterkant: Pierre Theunissen

Wie weet van welke houtige gewassen deze details zijn? 

Antwoorden graag naar wilma.verburg@dendrologie.nl (vóór 1 maart 2025) of schrif-

telijk bij aanvang van de ALV. Graag met volledige wetenschappelijke naam (geslacht en 

soort).
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Dagprogramma Algemene Ledenvergadering 2025

09.30 uur  Ontvangst met koffie/thee en boekverkoop

10.15 uur  Algemene Ledenvergadering (zie pagina 4)

12.15 uur  Buffetlunch

In het middagprogramma willen we graag aandacht besteden aan bomen in de stad 

met specifieke aandacht voor inheemse bomen in relatie tot biodiversiteit en hun 

ecologische waarde. De aanleiding betreft een drietal artikelen in ons ledenblad 

Arbor Vitae 2024 nr. 3 op pag. 24 en Arbor Vitae 2024 nr. 4 op pag. 14 inzake het Leids 

bomenbeleid en het bomenregister.

13.30 uur  Gebruik van een bomenregister bij de keuze van soorten in de 

  stadsbeplanting. Inleiding door Roelant Jonker, adviseur Ecolo-

  gie & Bomen gemeente Leiden 

14.15 uur  Maken van een boomsoortenkeuze in het buitengebied op basis

  van een ecologische- en biodiversiteitswaarde. Inleiding door 

  Jan den Ouden, Assistent Professor aan de vakgroep Bosecologie 

  en -beheer aan de WUR  

15.00 uur  Koffie en thee

15.15 uur  Enkele korte inleidingen van drie leden die vertellen over aan te 

  bieden planten in de kofferbakverkoop na afloop.

16.00 uur  Slotwoord voorzitter

16.10 uur  Einde bijeenkomst en aansluitend kofferbakverkoop van planten  

  door leden.

De ALV vindt plaats op zaterdag 1 maart 2025 in Champ’Aubert te Driebergen. Voor de lunch 

en koffie/thee geldt een eigen bijdrage van € 17,50.
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Agenda Algemene Ledenvergadering 2025

1.    Opening door de voorzitter

2.    Mededelingen, berichten van verhindering

3.    Notulen Algemene Ledenvergadering 2024 (zie pagina 5)

4.    Jaarverslag 2024 (zie pagina 10)

5.    Financieel jaarverslag 2024 (zie pagina 16)

6.    Verslag Kascommissie (Marjan Rouwers en Anton Boertje) 

7.    Benoeming Kascommissie

8.    Vaststellen begroting 2025 (zie pagina 16)

9.    Voorstel contributieverhoging (zie pagina 24)

10.  Bestuursverkiezing (zie pagina 25 en 26)

11.  Toepassen predicaat Koninklijk, statutenwijziging (zie pagina 27)

12.  Uitreiking Doorenbospenning

13.  Rondvraag

14.  Fotoquiz (zie pagina 28)

15.  Slotwoord voorzitter en sluiting
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1. Notulen Algemene Ledenvergadering 2024
Notulen van de ALV van de NDV op 2 maart 2024 te Driebergen

Opening door de voorzitter

Jos Koppen opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom. Een speciaal 

welkom is er voor de ereleden Piet de Jong en Anneke van Rhijn.

Mededelingen, berichten van verhindering

Er zijn negentig leden (inclusief ereleden) aanwezig op deze vergadering in het 100e 

jaar van onze vereniging. 19 leden zijn met kennisgeving afwezig. 

De voorzitter noemt de namen van de drie overleden NDV’ers van het afgelopen jaar en 

er is een minuut stilte om hen te gedenken.

Verslag ALV 2023

De notulen van de ALV 2023 worden ongewijzigd goedgekeurd.

Jaarverslag 2023

Het jaarverslag staat in zijn geheel in het Witte Boekje en we gaan er per pagina snel 

doorheen. 

 – Marleen Malais, hoofdredacteur Arbor Vitae, meldt dat leden altijd onderwerpen of 

auteurs kunnen aanmelden voor artikelen in de Arbor Vitae. Ook voor het filmpro-

ject kunnen onderwerpen of personen worden aangemeld.

 – In de bibliotheek zijn dit jaar weer veel boeken bijgekomen, onder andere boeken 

van Pierre Theunissen. Dubbele exemplaren zijn tijdens deze ALV te koop. 

 – Over het jubileum meldt de voorzitter dat de uitnodiging voor de officiële viering 

klaar is voor verzending. Er blijft steeds een kleine onduidelijkheid over de 

oprichtingsdatum, nl. 10 of 11 juni. Het besluit tot oprichting was 10 juni 1924 

en de officiële oprichting op 11 juni 1924 in hotel de Wereld. Wij hebben 11 juni 
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als officiële datum aangehouden. Dit jaar op 11 juni vieren we in hotel de Wereld 

in Wageningen het officiële 100-jarige jubileum. Er is een maximale capaciteit 

van 125 personen. Blijkt er naast de genodigden nog plaats over te zijn voor 

meer mensen, dan kunnen er nog leden worden toegevoegd. Wie graag aan deze 

viering wil deelnemen kan zich opgeven en wordt dan vervolgens geplaatst op een 

reservelijst. Alle NDV-leden worden 14 september uitgenodigd om het 100-jarige 

jubileum te vieren in Hotel de Werelt in Lunteren. In de ochtend zijn er rondlei-

dingen in het Pinetum de Dennenhorst zijn. Het Pinetum viert dit jaar het 90-jarig 

jubileum. 

 – Gertrude van der Klein vraagt of de schenking van de boom ter vervanging van 

een omgevallen NDV-boom aan de Notoarestoen Eenrum wel hoort tot de doel-

stelling van het Theo Jansonfonds (ondersteunen projecten die gepaard gaan met 

publiciteit). Harry geeft toe dat het op het randje van de doelstelling is. 

 – De scholing liep dit jaar weer goed. Wel blijft de aandacht gevestigd op het vinden 

van nieuwe docenten. Er zijn wat try-outs geweest van studiedagen en er wordt 

nog bekeken of die worden opnieuw worden aangeboden of misschien worden 

toegevoegd aan de C-cursus. Omdat de A-cursus soms wel iets te heftig is voor 

geïnteresseerden, wordt een instapcursus ontwikkeld die zal worden aangeboden 

aan de arboreta en botanische tuinen. 

 – Voor activiteiten geldt dat het prettig is als er mensen, die in de buurt wonen van 

de activiteit, zich eraan willen verbinden. Het is fijn als leden zich inzetten voor 

de vereniging en tevens ontlast het de activiteitencommissie.

Financieel jaarverslag 2023

Joris Mees vertelt dat zijn eerste jaar als penningmeester hem niet is tegengevallen. De 

samenwerking met Carla van Schagen die de boekhouding doet, verloopt goed en op 

een zeer regelmatige basis, waardoor er geen achterstanden komen. Hij meldt ook dat 

het prettig is om te weten dat de bankrekening van de vereniging door twee mensen 

kan worden ingezien. Voor de continuïteit en voor de veiligheid een goede zaak.
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Joris geeft een toelichting op het jaarverslag en alles lijkt duidelijk en helder.

Verslag Kascommissie

De Kascommissie, bestaande uit Cees van van der Linden en Martin Tijdgat, heeft 

de financiële boekhouding 2023 in orde bevonden en stelt de vergadering voor de 

jaarrekening 2023 goed te keuren, welke goedkeuring tevens strekt tot décharge van 

het bestuur over het in 2023 gevoerde financiële beleid. De vergadering gaat hiermee 

akkoord.

De kascommissie doet de aanbeveling dat vóór het aangaan van verplichtingen boven 

de 500 euro, er altijd eerst met de penningmeester wordt overlegd.

De nieuwe kascommissie bestaat uit Marjan Rouwers en Anton Boertje.

Begroting

Voor de PR zal er in dit jubileumjaar extra kosten worden gemaakt en dit is zichtbaar 

in de begroting. De overige posten zijn vergelijkbaar met de cijfers van de voorgaande 

jaren.

Benno Smit vraagt of de dag in Lunteren veel gaat kosten. Als er maaltijden voor de le-

den zullen worden geserveerd, zal daar mogelijk een eigen bijdrage van de deelnemers 

voor worden gevraagd.  

De contributie blijft in 2025 op hetzelfde niveau, de vereniging staat er financieel goed 

voor. Door de inflatie van de afgelopen jaren zal er in de ALV 2025 vermoedelijk wel 

over een contributieverhoging voor 2026 worden gesproken. 

De ALV stemt in met de begroting 2024.

Erelid

Met algemene stemmen, zonder ook maar een kleine hapering is Hans Janssen door het 

bestuur aangesteld als erelid van de vereniging. Sinds 1969 is hij lid van de vereniging 
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en ook altijd actief lid geweest. Jos Koppen spreekt hem lovend toe. Heel zijn carrière is 

hij met plantmateriaal en lesgeven actief. Hij is drie periodes in het bestuur geweest en 

nog steeds actief als docent en redacteur. Vanaf nu hebben we drie ereleden en ze gaan 

gezamenlijk op de foto!

Bestuursverkiezing

De bestuurstermijn van Harry de Coo en Evelien Romme zit erop en beide zijn herkies-

baar. Het directe applaus op deze mededeling maakt de keuze van de ALV al duidelijk. 

Wel laat Harry de Coo weten dat hij geen hele termijn zal uitzitten. In het jubileumjaar 

wil hij niet stoppen, maar in maart 2025 zal hij zijn functie neerleggen. Niet dat hij gaat 

stoppen met ál zijn NDV-activiteiten, maar wel als bestuurslid.

NDV 100 jaar

Over het jubileum is al veel gezegd, maar nieuw is wel dat we nu een beschermheer 

hebben en wel Floor Vermeulen, burgemeester van Wageningen en tevens zoon van 

een (vroegere) kweker uit Boskoop. Hij wilde graag beschermheer van de NDV worden 

en zal zeker deuren voor ons kunnen openen naar bijvoorbeeld de WUR, naar politiek 

en andere overheden. Denk in dit geval aan het planten van de provinciebomen, waar 

contacten met de gemeentes van belang zijn. We zijn erg blij met deze beschermheer. 

Komende maand zullen we als dank een boom aanbieden aan de gemeente Wagenin-

gen die in arboretum Belmonte geplant zal gaan worden. De burgemeester zal daarbij 

aanwezig zijn.

Verder is het predicaat Koninklijk aangevraagd voor de vereniging. Dit is een langlo-

pende procedure en we weten nog niet of we het predicaat ook werkelijk gaan krijgen. 

Het blijft spannend.

Aan het eind van dit jubileumjaar zal een extra Arbor Vitae worden uitgebracht met veel 

historie en de teksten van de lezingen tijdens de vieringen.

Tonny van de Plank vraagt of alle leden in Lunteren kunnen komen en het antwoord is 

ja. Er is daar veel ruimte. 

Kitty Goudzwaard vraagt nog of we ook actief zijn in het werven van jonge leden. Ja, 
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dat heeft zeker onze aandacht.

Bronzen Doorenbospenningen

Er worden vandaag twee bronzen Doorenpenningen uitgereikt en wel aan: Marco Hoff-

man en Mirjam Lemmens.

Beiden werken met grote inzet aan de nieuwe lijst van Nederlandse namen en dat voor 

een groot deel in eigen tijd. 

Marco wordt door Hans Janssen toegesproken en Mirjam door Jos Koppen. Niet alleen 

hun betrokkenheid bij de namenlijst doet hen deze erepenning verkrijgen, maar ook al 

hun andere dendrologische en botanische activiteiten passeren de revue. Beiden zijn 

op velerlei gebied actief en vooral hun betrokkenheid daarin is van groot belang! 

Rondvraag

 – Kitty Goudzwaard vraagt naar een publicatie in Arbor Vitae waarin wordt vermeld 

dat de NDV-bomen weggeeft. Het artikel geeft aan dat de NDV bomen incl. bordjes 

plant in het kader van NDV 100 jaar.

 – Piet de Jong vraagt of er nog mensen zijn die aanwezig zijn geweest bij het 

plaatsen van de plaquette van Doorenbos in het Zuiderpark in Den Haag, zie ook 

het artikel van piet in Arbor Vitae. Ja inderdaad waren er verschillende mensen 

aanwezig in de zaal die daarbij waren.

 – Klaas Verboom en Tonny van der Plank worden bedankt voor de prachtige bossen 

met de vele soorten bloemen en knoppen met de bijbehorende naamlijst. In de 

pauzes kunnen de bloeiende takken bekeken worden.

Sluiting

Jos bedankt alle leden voor hun aanwezigheid en inzet en als laatste activiteit voor de 

lunchpauze gaan we over naar de fotoquiz van Pierre Theunissen die helaas zelf niet 

aanwezig kon zijn. Hans Janssen was zijn waardige plaatsvervanger. Om een winnaar 

aan te wijzen moesten de vier goede inzenders hun dendrologische kwaliteiten nog 

tonen door de vragen van Klaas Verboom te beantwoorden. De vergadering eindigde op 

deze manier ‘dendrologisch’. Gabor Ajtay was de gelukkige winnaar.
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2. Jaarverslag 2024

Secretariaat

In 2024 heeft het bestuur zes keer vergaderd, waarvan viermaal in Driebergen. Een-

maal bij een bestuurslid thuis, eenmaal bij de Rijksdienst voor Cultureel Erfgoed (RCE) 

te Amersfoort waar we uitgebreid kennis hebben gemaakt met Jos Baselmans. Tevens 

is er overleg geweest met Marleen Malais (hoofdredacteur) en met Leena Salminen 

(administratie nieuwe leden). Tjeerd Warringa (webmaster) is veelal aanwezig bij de 

vergadering.

Samenstelling van het bestuur:

Jos Koppen, voorzitter    (aftredend 2028)

Huib Sneep, vicevoorzitter   (aftredend 2025, herkiesbaar)

Joris Mees, penningmeester   (aftredend 2028)

Harry de Coo, secretaris    (tussentijds aftredend, niet herkies- 

     baar)

Evelien Romme, lid    (tussentijds aftredend, niet herkies- 

     baar)

Wilma Verburg, secretaris   (aftredend 2027)

Lammert Kragt, kandidaat bestuurslid

Leena Salminen, kandidaat bestuurslid 

Social media en website

De bereikbaarheid van de NDV via de website en sociale media blijft doorgroeien. Het 

aantal volgers op Facebook was vorig jaar 971 en is nu 993 en op Instagram steeg het 

aantal volgers van 895 (vorig jaar) naar 937 nu. Op het YouTube-kanaal zijn in 2024 

geen nieuwe video’s geplaatst. Desondanks steeg het aantal abonnees van 102 vorig 

jaar naar 115 nu. Op LinkedIn hebben we inmiddels 294 volgers. De website van de 

NDV wordt continu voorzien van de laatste informatie. Er is in 2024 een aparte pagina 

aangemaakt over het predicaat Koninklijk. Deze pagina is via het menu terug te vinden 

onder het kopje “Over de NDV”. Er waren in 2024 meer dan 26.000 bezoekers, die bij 
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elkaar meer dan 70.000 pagina’s hebben bekeken. De populairste pagina’s waren (naast 

de homepage) de pagina’s over de activiteiten (jaarprogramma, aanmeldformulier en 

deelnemersoverzicht). Het bericht dat in 2024 het meest is gelezen is het artikel over 

Xanthoceras sorbifolium van Lute Hilberts uit Arbor Vitae, 28, p. 8-9. 

Ledenwerving en promotie

De NDV was dit jaar voor het eerst te zien met een stand in Trompenburg Tuinen & Arbo-

retum in Rotterdam. Er waren goede gesprekken met de bezoekers en er werd materiaal 

aangeboden om mee te nemen: NDV-folders en Arbor Vitae’s. Een aantal bezoekers 

heeft zich later als lid aangemeld.

Dit jaar zijn er tot nu toe 65 nieuwe leden aangemeld.

NDV-waardige arboreta

In het afgelopen jaar is er met een aantal arboreta contact geweest over de aanvraag 

van een erkenning door de NDV en over de aanvulling van de sterrenclassificatie. Pi-

netum Quatrebras in Groningen is dit jaar nieuw in de lijst gekomen. Een prachtig, nog 

relatief jong pinetum in de wijk Lewenborg.  

Soms is dit contact ook aanleiding om eerst eens aan geven welke ontwikkelingen er 

nog moeten plaatsvinden om meer sterren te ontvangen. Zo is diergaarde Blijdorp hard 

aan het werk om een ster extra te krijgen.  

Op de website onder het kopje ‘arboreta’ is te zien welke arboreta nu al een erkenning 

hebben. Deze lijst van  “NDV-waardige Arboreta” is vast niet compleet. Bij deze de 

vraag aan u; heeft u of kent u een arboretum dat deze titel verdient en dat waar kan 

maken: geef het arboretum op!

Doorenbospenning 2024

Op de ALV van 2024 kregen Mirjam Lemmens en Marco Hoffman beide de bronzen 

Doorenbospenning uitgereikt. Samen hebben zij gezorgd voor de tweede versie van 

de Standaardlijst Nederlandse namen van cultuurplanten. Beiden hebben daar jaren 

onvermoeibaar aan gewerkt.

Op het 100-jarig jubileum op 14 september werd Harry de Coo verrast met de bronzen 
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Doorenbospenning. Al jaren is hij steun en toeverlaat van het bestuur, maar ook van 

de activiteitencommissie en van de scholingscommissie. Zijn vele werkzaamheden en 

vooral ook zijn welgemeende aandacht voor vele leden werd op deze manier beloond.

Op 16 november tijdens de najaarsbijeenkomst is Gerbert Klein Wassink met de bronzen 

Doorenbospenning onderscheiden. Al jaren is hij een trouw bezoeker van de excursies, 

is altijd op zoek naar bijzondere zaden en hij deelt zijn grote hoeveelheid kennis met 

vele anderen. Hij heeft in het Asser arboretum belangeloos meegewerkt aan het op 

naam brengen van de bomen en het leveren van adviezen. Bij het 100-jarig jubileum, 

maar ook al bij het 90-jarig jubileum heeft hij gezorgd voor boompjes voor alle deelne-

mers van de jubileumviering

Scholingscommissie

De scholingscommissie heeft in 2024 drie cursussen georganiseerd: de A-cursus in Am-

sterdam (docent Johan Mullenders), locatie De Nieuwe Ooster en de B-cursus in de Bo-

tanische Tuin Utrecht (docenten Hans Janssen, Jaap Smit en Gert Fortgens). Dan was 

er nog de C-cursus in Doorn/Wageningen. Deze cursus was gevuld met onderwerpen als 

morfologie, plantensystematiek, fylogenie, evolutie DNA en nog andere onderwerpen. 

De sprekers/docenten waren steeds wisselend.  

In Trompenburg in Rotterdam is er ook een A-cursus gegeven door Jaap Smit, vooral 

voor vrijwilligers van Trompenburg, maar ook enkele NDV leden hebben daar deel kun-

nen nemen aan de cursus.

Verder waren er afgelopen jaar drie leergangen (Leeuwarden, Almere, Amersfoort) en 

was er een vervolg op de studiedagen boomveiligheid. 

Op 1 juni vond de studiedag “Werken met autochtoon plantmateriaal” plaats.

Aan het einde van 2024 heeft de eerste cursusdag coniferen plaatsgevonden, onder lei-

ding van docent Martin Heutink. De tweede en derde cursusdag coniferen zijn in 2025.

Alle cursussen en studiedagen waren volledig bezet (max. 16 deelnemers per cursus).
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Activiteiten

Dit jaar heeft de activiteitencommissie een aantrekkelijk programma georganiseerd 

met acht activiteiten. Traditioneel werd er gestart met de sortimentsdag in Boskoop en 

de presentatie van Dendroflora nr. 59. In februari waren we weer te gast bij Hogeschool 

Van Hall Larenstein. In de ochtend de sprekers Cecil Konijnenberg over het handvat 

van de 3-30-300 regel voor toepassing van openbaar groen en Edwin Kasper over de 

evolutie van hout in het kader van de klimaatverandering. Bosgroep Midden Nederland 

nam ons ’s middags mee naar de rondhoutveiling in Schaarsbergen. 

De ALV had een geanimeerd middagprogramma met diverse sprekers en na afloop een 

kofferbakverkoop door boomkweker Peter Vanlaerhoven. Daarna volgde in april een 

bezoek aan de landgoederen Sypesteyn en Gooilust. In mei werd Arboretum Hooidonk 

bezocht en ’s middags het landgoed Coudewater. André Beerendonk had zich goed 

ingelezen over de historie van het landgoed Coudewater en gaf een toelichting op het 

landschap en de beplanting.

In juni waren we te gast bij Jan van Egmond van landschapstuin Nieuw Robbekampen 

en de Tuinen van Appeltern. De driedaagse buitenlandreis voerde ons naar Duitsland. 

Piet Boersma en Jos Koppen organiseerden deze reis samen met Garden Tours. In 

oktober volgde een bezoek aan Domein Bokrijk in Genk (B). Het jaar werd afgesloten 

in november met de najaarsbijeenkomst in Opheusden met de sprekers Ellen ter Stege 

en Gert Fortgens. En natuurlijk weer de takkenquiz van Hans Janssen en Gerbert Klein 

Wassink.

De animo voor de excursies was groot. Totaal hebben 460 mensen de activiteiten 

bezocht. Dank aan iedereen die meegewerkt heeft aan de organisatie van deze dagen. 

Het was een hele toer om tijdig het programma te organiseren en te publiceren. Door de 

goede ondersteuning van onze leden was dit mogelijk.

Belangrijk punt blijft: de aanmeldingen voor de activiteiten en bijeenkomsten geschie-

den via het aanmeldformulier op de website. Als u onverwachts toch niet aanwezig 

kunt zijn bij een activiteit/bijeenkomst wees dan zo attent en meld u ook via de 

website weer af.
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Arbor Vitae

Ook in 2024 was er sprake van voldoende interessante kopij om Arbor Vitae te vullen. 

Arbor Vitae is een blad dat gemaakt wordt vóór en dóór leden. Daarom wil de redactie 

erop wijzen dat er verschillende manieren zijn om als lid een bijdrage te leveren aan de 

inhoud van het blad:

• zelf een artikel aanleveren over iets dat dendrologisch gezien interessant is. Dit 

artikel hoeft niet perfect geschreven te zijn, aangezien de redactie hiernaar kijkt. 

Uiteraard moeten de aangeleverde feiten wel kloppen.

• aangeven welk onderwerp interessant zou kunnen zijn, eventueel met nuttige 

contactpersonen erbij,

• als schrijver een door de redactie aangeleverd onderwerp uitdiepen en daar een 

artikel over schrijven.

De redactie hoort het heel graag als u denkt iets voor Arbor Vitae te kunnen betekenen. 

Dendroflora

Begin februari 2024 is Dendroflora nr. 59 verschenen. Het is weer een prachtig “glossy” 

blad geworden. Enkele auteurs hebben tijdens de bijeenkomst in Wageningen op 20 

januari 2024 een voorproefje gegeven van de artikelen. Complimenten aan hoofdredac-

teur Ronald Houtman en de redactie voor de presentatie van het blad en de inhoud van 

de artikelen.

Bibliotheek 100 jaar

“Daarnaast droeg hij zorg voor het oordeelkundig samenbrengen van een handbiblio-

theek, zonder welke een wetenschappelijke beoefening der dendrologie niet mogelijk 

was”.  

Dit citaat uit het jaarboek van 1934, het Gedenkboek J .Valckenier Suringar, was naar 

aanleiding van de start van de huidige bibliotheek in 1924, dit jaar dus ook 100 jaar 

geleden.
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Vanwege diverse activiteiten in Trompenburg is er in 2024 weinig gebeurd met de 

verzameling boeken in de bibliotheek. Wel zijn een aantal door Pierre Theunissen 

geschonken boeken ingevoerd in de database. 

Anders was het met de tijdschriften, welke zich nog steeds in de voormalige woning 

van Dick van Hoey –Smith bevinden. Deze zijn onder de loep genomen. Naast de bladen 

van verenigingen, waarmee Trompenburg nog contacten heeft en die vaak van belang 

kunnen zijn voor de collectie , bevonden zich de nodige bladen van verenigingen waar-

van Trompenburg geen lidmaatschap heeft en al jaren niet meer zijn aangevuld. Deze 

zijn na overleg met Jaap Smit verwijderd.

De boekenverkoop op de Algemene Ledenvergadering in Driebergen op 2 maart leverde 

een bedrag van € 340,-. Na de jubileumbijeenkomst werd nog voor een bedrag van          

€ 90,- Dendroflora’s verkocht.

Dit jaar is de bibliotheek volop geraadpleegd in de voorbereiding van ons jubileumjaar.

De samenstelling van de bibliotheekcommissie bleef in 2024 onveranderd, namelijk 

namens Trompenburg Jaap Smit, Francien Kroon en Pieter Westendorp en namens de 

NDV John Heemskerk, Hans van Selm en Jos Koppen. 

Jubileumcommissie

De Jubileumcommissie bestaande uit Gert Fortgens, Hans van Selm, Gertrude van der

Klein, Susan Ras, André Beerendonk en Jos Koppen, hebben dit jaar vele overleggen

gehad, meestal digitaal via Teams. Er is veel werk verzet o.a. bij de voorbereiding en 

uitvoering van de jubileumvieringen in Wageningen en Lunteren, maar ook met de 

voorbereiding voor de jubileumuitgave van Arbor Vitae.

De samenstelling van commissie was zeer divers wat juist belangrijk was voor de input.

Gert als dendroloog en voor buitenlandse contacten, Susan met inbreng van een jonge-

re generatie, André als dendroloog, digitaal handig en snel en schrijver van artikelen 

in Arbor Vitae, Hans voor het uitpluizen van het archief, Gertrude als organisator en 

bewaker van de uitgaven, Jos als afvaardiging van het bestuur, met de aanvraag predi-

caat Koninklijk. De diversiteit heeft de commissie sterk gemaakt en samen hebben ze 

de jubileumvieringen vormgegeven.
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3. Financieel jaarverslag 2024 en begroting 2025

Inleiding

Het jaar 2024 stond in het teken van het 100-jarig bestaan en dat leidde tot een stroom 

van activiteiten.

De boekhouding en de ledenadministratie werden – net als in voorgaande jaren – ver-

zorgd door Carla van Schagen van BackOffice|C. De administratie over boekjaar 2024 is 

afgesloten op 31 december 2024.

De boekhouding is gecontroleerd door de Kascommissie, bestaande uit Marjan Rouwers 

en Anton Boertje, beiden benoemd in de ALV van 2 maart 2024. Tijdens de ledenverga-

dering zullen zij verslag doen van hun bevindingen.
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Staat van baten & lasten 2024 en begroting 2025

(€) Begroting 2024 Realisatie 2024 Begroting 2025

Baten (opbrengsten)

Contributies
Jubileumjaar
Cursussen
Activiteiten
Publicaties
Bibliotheek
Rente
Overige baten
Totaal baten

43.300,00
0,00

16.500,00
5.000,00
4.200,00

100,00
500,00

0,00
69.600,00

43.537,96
430,00

21.258,75
5.131,68
4.948,91

430,00
1.674,51

0,00
77.411,81

43.500,00
0,00

16.500,00
5.000,00
5.000,00

250,00
750,00

0,00
71.000,00

Lasten (kosten)

Incassokorting contributie
Bestuurskosten
PR
Administratie
Digitalisering
Theo Jansonfonds
Jubileumjaar
Cursussen
Activiteiten
Publicaties
Bibliotheek
Bankkosten
Overige lasten
Totaal lasten

2.950,00
6.000,00
9.500,00
5.500,00

0,00
2.566,20

37.000,00
9.500,00

14.000,00
25.000,00

500,00
650,00

0,00
113.166,20

3.036,38
5.961,59
3.592,30
5.070,07

0,00
0,00

21.595,92
12.847,89
10.101,17

25.738,73
430,00
540,74

23,17
88.937,96

3.100,00
6.000,00
3.500,00
5.500,00

0,00
3.666,00

15.404,08
10.000,00
10.000,00
27.500,00

500,00
650,00

0,00
85.820,08

Resultaat -43.566,20 -11.526,15 -14.820,08
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Balans 2024

(€) 1-1-2024 31-12-2024

Activa
Banksaldo
Debiteuren
Totaal Activa

99.594,45
799,51

100.393,96

87.922,25
2.694,56

90.616,81

Passiva
Basiskapitaal
Reserves
Schulden (kortlopend)
Overlopende inkomsten
Resultaat boekjaar
Totaal Passiva

38.000,00
60.148,96

0,00
2.245,00

100.393,96

38.000,00
60.248,96

0,00
3.914,00

-11.526,15
90.616,81

Toelichting bij Staat van baten & lasten 2024 en Balans 2024

Baten

• Contributies

Het aantal leden is licht gegroeid. Per 1 januari 2024 had de NDV 777 leden. Per 1 janu-

ari 2025 was dit gestegen naar 788. Er vielen 54 leden af, door opzegging of overlijden, 

en er kwamen 65 nieuwe leden bij, per saldo dus een toename van 11.

• Jubileumjaar

De baten samenhangend met het Jubileumjaar betroffen de verkoop van Jubile-

um-postzegels en -kaarten.

• Cursussen

Betreft de bijdragen van deelnemers aan cursussen, studiedagen en leergangen. In 

2024 vonden plaats een A-cursus (17 deelnemers), een B-cursus (13 deelnemers) en 

een C-cursus (18 deelnemers). Ook waren er twee Studiedagen Boomveiligheid, een 

Studiedag Autochtoon Plantmateriaal en een Basiscursus Coniferen.
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• Activiteiten

De baten uit activiteiten bestaan uit de eigen bijdrage van de deelnemers.

• Publicaties

De baten uit publicaties betreffen de doorbelasting aan de KVBC voor Arbor Vitae alsme-

de advertentie-inkomsten voor Arbor Vitae.

• Bibliotheek

Betreft de verkoop van overtollige boeken, onder andere tijdens de ledenvergadering.

• Rente

Op de Vermogens Spaarrekening is over boekjaar 2024 op 1 januari 2025 een bedrag 

van € 1.674,51 aan rente ontvangen. 

Lasten

• Incassokorting contributie

Betreft de korting op het lidmaatschapsgeld bij afgegeven machtiging voor automati-

sche incasso.

• Bestuurskosten

Hieronder vallen:

- vaste bestuursvergoedingen

- vergaderkosten

- kosten Witte Boekje t.b.v. de Algemene Ledenvergadering

- de werkzaamheden van de Kascommissie

- kosten voor archiefbeheer

- kosten voor attenties voor leden (“lief en leed”)

• PR

Betreft donaties aan bevriende arboreta, kosten hosting NDV-website, kosten toeken-

ning status “NDV-waardig arboretum”, kosten NDV-plaquette, kosten Doorenbospen-

ning, kosten welkom nieuwe leden, etc.

• Administratie

Dit betreft de kosten voor de ledenadministratie en de boekhouding. 
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• Digitalisering

De begrotingspost hiervoor is (opnieuw) niet benut. Het inrichten van online cur-

sussen, van voorzieningen voor de leden om onderling contact te onderhouden, voor 

bestuur en commissies om te vergaderen en om dendrologische informatie in beeld, 

geluid en tekst via digitale media te delen, vraagt meer tijd.

• Theo Jansonfonds

In 2024 werden geen aanvragen voor een bijdrage uit het Theo Jansonfonds ont-

vangen. Het voor 2024 beschikbare bedrag bedroeg € 2.566,20 en is dus ongebruikt 

gebleven.

• Jubileumjaar

Belangrijke kostenposten samenhangend met het Jubileum waren:

Jubileumviering Hotel De Wereld 11 juni € 5.812,05

Jubileumviering Dennenhorst / De 
Werelt 14 september

€ 8.772,07

Jubileumtasjes € 3.550,14

Overigens zijn nog niet alle kosten samenhangend met het Jubileum gemaakt; met 

name de kosten voor het Arbor Vitae Jubileumnummer zullen in 2025 vallen. Het 

niet-gebruikte gedeelte van de Jubileumbegroting wordt daarom doorgeschoven naar 

2025.

• Cursussen

Betreft de onkostenvergoeding van docenten en de huur van cursusruimte.

• Activiteiten

Zoals in de inleiding reeds vermeld, vond in 2024 een stroom van activiteiten plaats. 

De kosten van het huren van locaties en audiovisuele apparatuur zijn aanzienlijk 

toegenomen. Het inhuren van betere kwaliteit van de geluids- en beeldapparatuur was 

overigens één van de doelstellingen om de bijeenkomsten beter toegankelijk te maken.

• Publicaties

Dit zijn de kosten voor Dendroflora en Arbor Vitae.

• Bibliotheek
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Betreft de (relatief lage) exploitatiekosten voor de bibliotheek, waarvoor o.a. enkele 

nieuwe boeken werden aangeschaft.

• Bankkosten

De kosten voor de dienstverlening door ABN-AMRO blijven stabiel.

Activa

• Banksaldo

De vereniging houdt drie bankrekeningen aan bij ABN-AMRO. De saldi bedroegen:

(€)
Bestuursrekening NL56 ABNA 0526 1460 79
Vermogens Spaarrekening NL15 ABNA 0415 4969 77
Bestuursrekening NL40 ABNA 0549 3282 03

1-1-2024
1.299,40

97.207,81
1.087,24

31-12-2024
2.209,44

81.707,81
4.005,00

De eerste bestuursrekening wordt gebruikt voor het betalingsverkeer en de tweede 

bestuursrekening (voornamelijk) voor het innen van contributie. Overtollige middelen 

worden gestald op de spaarrekening. Aan de rekeningen zijn 2 pinpassen gekoppeld, 

die gehouden worden door twee bestuursleden: de penningmeester en de secretaris. 

Ook de administratie kan de bankrekeningen inzien. Het betalingsverkeer wordt dus 

gecontroleerd door drie paar ogen.

• Debiteuren

Ultimo 2024 stonden enkele debiteuren uit, voornamelijk bestaande uit vooruit gefac-

tureerde cursusgelden en lidmaatschappen. Ook de rente over de spaarrekening, die op 

1 januari 2025 (dus nà balansdatum) is bijgeschreven, is geboekt bij debiteuren.

Passiva

• Basiskapitaal

Het basiskapitaal is een theoretisch bedrag dat wordt vrijgehouden om aan verplich-

tingen te kunnen voldoen in noodsituaties. In principe wordt daarvoor een bedrag 

aangehouden in de orde van grootte van de (netto) ontvangen contributiegelden.
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• Reserves

De reserves zijn gevormd door het resultaat (batig saldo) over de voorgaande jaren. 

Verliezen komen in mindering op de reserves. De reserves zijn in 2024 met € 100,00 

toegenomen dankzij een jubileumgift van de KVBC in het Theo Jansonfonds.

• Schulden

N.v.t.

• Overlopende inkomsten

Betreft vooruit gefactureerde en reeds betaalde Arbor Vitae-advertenties, vooruit-

betaalde cursus-bijdragen voor 2025, vooruitbetaalde eigen bijdrage Sortimentsdag 

2025, etc.

• Resultaat

Het resultaat (verlies) over 2024 ter grootte van € -11.526,15 wordt per 1 januari 2025 

ten laste van de reserves gebracht.

Toelichting op de begroting 2025

Bij de baten wordt uitgegaan van een gelijkblijvend aantal leden. Ook alle andere 

categorieën baten zijn min of meer gelijk gehouden. De baten uit cursussen zullen iets 

teruglopen omdat in 2025 geen C-cursus wordt gehouden.

Wat betreft het Lustrum: voor het Lustrum was in 2024 een bedrag van € 37.000,00 

begroot. Hiervan is inmiddels een bedrag van € 21.595,92 gebruikt. Het resterende 

bedrag ad € 15.404,08 is doorgeschoven naar 2025. Waarschijnlijk zal dit niet geheel 

nodig blijken te zijn.

Bij de lasten zijn diverse verhogingen opgenomen. Zo is de docentenvergoeding voor 

de cursussen opnieuw verhoogd. 

Voor het Dendrologisch Fonds Theo Janson wordt de gebruikelijke jaarlijkse dotatie van 
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€ 1.000,00 toegevoegd aan het uit 2024 resterende bedrag ter grootte van € 2.566,20. 

Voor 2025 is dus een bedrag van € 3.566,20 beschikbaar, plus € 100,00 in verband met 

een gift van de KVBC in 2024, in totaal dus € 3.666,20. (NB Het fonds kan tot een maxi-

mum van € 5.000,00 bevatten, excl. particuliere bijdragen aan het fonds.)
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4. Contributieverhoging

Het bestuur stelt voor om met ingang van 1 januari 2026 de contributie als volgt vast te 

stellen:

NDV-contributie Sinds 1 januari 
2015

Per 1 januari 2026

incasso* incasso*

Algemeen lidmaatschap € 55,00 € 50,00 € 60,00 € 55,00

Gezinslidmaatschap € 37,00 € 32,00 € 41,00 € 36,00

Jongerenlidmaatschap (t/m 24 jaar) € 17,00 € 12,00 € 19,00 € 14,00

Leden in het buitenland € 66,00 € 61,00 € 72,50 € 67,50

Bedrijven en instellingen € 66,00 € 61,00 € 72,50 € 67,50

*bij machtiging voor automatische incasso wordt een administratieve korting van € 5,00 verleend
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5. Even voorstellen: Lammert Kragt

Beste leden van de Koninklijke Nederlandse Dendrologische Vereniging,

Onlangs is mij gevraagd om het bestuurlijk werk van de Vereniging te helpen, onder-

steunen en het team daarmee te versterken. Twee weken geleden hebben we nader 

kennis gemaakt en een goed gesprek gevoerd. De komende tijd zet ik mij in als aspi-

rant-bestuurslid van de vereniging.

Ik vind het een eer dat mij deze vraag is gesteld en ik wil mij dan ook graag inzetten 

voor de belangen van de Vereniging.

Ik ben momenteel 66 jaar en ik hoop in 2025 met pensioen te gaan. Ik heb eerder bij de 

Rijksdienst voor de IJsselmeerpolders gewerkt als medewerker boomkwekerij en later 

als opzichter beplantingen en rayonhoofd landschapsbeheer. Vanaf 1996 werk ik voor 

Staatsbosbeheer waarvan 20 jaar als districtshoofd en de afgelopen 10 jaar als teamlei-

der  Staatsbosbeheer Zaad & Plantsoen. We beheren een genenbank voor inheemse bo-

men en struiken en daarnaast zaadgaarden voor bomen van bosbouwkundige herkom-

sten. Mijn interesse is mijn vakgebied in de breedste zin van het woord. Plantenkennis 

is mij tijdens mijn opleiding met de “paplepel” ingegoten en het altijd weer boeiend om 

kennis hierover uit te wisselen of een nieuwe soort te ontdekken die ik nog niet kende. 

Ik hoop de komende jaren samen met u als leden en het bestuur aan de belangen en de 

vele facetten van de Vereniging te werken. Tijdens de voorjaarsvergadering 2025 hoop 

ik mij meer persoonlijk voor te stellen.

Lammert Kragt  
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6. Even voorstellen: Leena Salminen

Als aspirant-bestuurslid wil ik me even voorstellen: ik ben Leena Salminen, 67 jaar oud 

en woonachtig in Nieuwerkerk aan den IJssel. Na een studie bedrijfseconomie en een 

paar stages in het buitenland (Duitsland, Zweden) ben ik via mijn toenmalige werkge-

ver naar Nederland gekomen en hier gebleven. Naast een aantal jaren thuis met de drie 

kinderen heb ik her en der administratief werk gedaan.

Ik ben opgegroeid op het Zuid-Finse platteland op een boerderij die grotendeels uit bos 

bestond. Bosbouw speelde een belangrijke rol in het leven daar. Al heel lang beheer 

ik zelf ook een stukje bos en bemoei me met alles wat erbij hoort. Het is interessant te 

zien wat hier en in de buurlanden met de bossen aan de hand is, omdat dat de toekom-

stige situatie in het noorden kan zijn.

Sinds begin 2017 werk ik met veel plezier op donderdagmiddagen als tuinvrijwilliger in 

Trompenburg Tuinen & Arboretum. Toen er in 2017-2018 een A-cursus werd georgani-

seerd heb ik de kans gepakt en ben ik ook meteen lid van de NDV geworden. Daarna 

volgden de B- en C-cursus en ging ik deelnemen aan leergangen en andere activitei-

ten. Tegenwoordig ben ik naast tuinvrijwilliger ook 

rondleider in Trompenburg, het is een genoegen om 

bezoekers de mooie tuin te laten zien en kennis over 

de bomen en planten te delen. Dit is ook het mooie 

van de NDV, er is zo veel kennis aanwezig bij de leden, 

en kennis delen doet iedereen graag.

Vorig jaar werd ik gevraagd om een deel van de leden-

administratie op mij te nemen. En nu of ik misschien 

een tijdje in het bestuur wil komen. Beide verzoeken 

heb ik met volmondig ja beantwoord, ik wil me graag 

inzetten voor zo een actieve en gezellige vereniging.
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7. Statutenwijziging, toepassen predicaat Koninklijk en 
WBTR

In verband met het toepassen van het predicaat Koninklijk stelt het bestuur voor om 

Artikel 1 (Naam en zetel) van de statuten als volgt te wijzigen:

nu:  De Vereniging draagt de naam: Nederlandse Dendrologische Vereniging,

 afgekort NDV. De Vereniging heeft haar zetel te Wageningen.

wordt:  De Vereniging draagt de naam: Koninklijke Nederlandse Dendrologische

 Vereniging, afgekort NDV of Koninklijke NDV. De Vereniging heeft haar zetel

 te Wageningen.

Voor deze wijziging van de statuten moet, conform artikel 22 lid 3 van de statuten, een

vereist quorum (minimum aantal leden) worden gehaald. Indien tijdens de vergadering

niet het vereiste quorum wordt gehaald, zal een tweede vergadering worden uitge-

schreven.

Als de wijziging wordt goedgekeurd zullen de statuten bij de notaris worden gewijzigd.

WBTR  (Wet Bestuur en Toezicht Rechtspersonen)

In 2021 is de Wet Bestuur en Toezicht Rechtspersonen (WBTR) in werking getreden en 

alle verenigingen zijn verplicht dit in hun statuten op te nemen. Hiervoor heeft men 

tijd tot 1 juni 2026.

Met de bovengenoemde statutenwijziging wil het bestuur tegelijk deze verplichte 

wet in de statuten opnemen. Het doel van deze wet is om het bestuur en toezicht van 

rechtspersonen, zoals verenigingen, stichtingen en coöperaties te verbeteren en mis-

standen te voorkomen. 

De tekst zal in een apart artikel in de statuten worden opgenomen.



28

8. Prijsvraag

Pierre Theunissen maakte voor zowel de voor- als achterkant van dit Witte Boekje 

spannende foto’s. 

Wie weet van welke houtige gewassen deze details zijn? Graag met volledige weten-

schappelijke naam (geslacht en soort). 

Antwoorden naar wilma.verburg@dendrologie.nl (vóór 1 maart 2025) of schriftelijk bij 

aanvang van de ALV.
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9. Routebeschrijving naar ‘Champ’Aubert’

Locatiegegevens

Vergader- en Partyboerderij Champ’Aubert

Boterbloem 1, 3972 SB Driebergen-Rijsenburg

Telefoon: 0343-514 233

Website: champaubert.com

Routebeschrijving

Vanaf de snelweg

Komende vanaf de snelweg A12 Utrecht-Arnhem kiest u voor de afslag Driebergen/

Zeist, waarna u onderaan het viaduct de richting Driebergen opgaat. Daarna neemt u 

de eerste straat rechts (Nijendal). Na de derde straat rechts rijdt u door tot u bij een 

vluchtheuvel komt. Bij de vluchtheuvel gaat u rechtsaf het bruggetje over en gelijk 

weer linksaf het terrein van Champ’Aubert op.

Vanaf het station Driebergen-Zeist

U loopt naar de bushalte en neemt de streekbus richting Driebergen en stapt uit bij 

de halte Boerderij Champ’Aubert. Controleer voor vertrek de actuele vertrektijden op 

9292.nl.
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